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Iedzīvotāju skaits  
Braslavas pagastā
l  2000. g. – 860,
l  2019. g. – 572.
Kopš 2000. gada piedzimis 91, miruši  
268 cilvēki. Uz citām vietām Latvijā 
pārcēlušies 175, uz ārzemēm – 58.
No citurienes atnākuši dzīvot 122.

(No Centrālās statistikas pārvaldes 
datubāzes)

Dzīve
tuvplānā

Braslavas pagastam nabassaite 
ar Limbažiem pārgriezta

Ja pārmaiņas, tad 
labāk Valmieras 
virzienā 
Ligita Dubra, strādā 
Vilzēnos par sētniecei: 
– No pirmās reformas 
palikām zaudētājos. 
Ieguvām tikai bērnu-
dārzu, ko paši nespētu 
pacelt. Centrs veidojās 
Alojā. Kādreiz pār-
valdnieks Normunds 
Šķepasts cīnījās, lai vismaz nauda par ko-
munālajiem pakalpojumiem paliek pagastā. 
Tagad viss satek kopējā katlā. Novads 
mums sola pacelt īres, arī ūdens maksāju-
mus, sanāks ļoti dārgi. Neko īpaši labu tas 
mums nav iedevis. Pie Limbažiem nebūtu 
jēgas iet, izdevīgāk uz Valmieru. Tur viss ir. 
Aija Centere, brasla-
viete: – Braslavā kopš 
dzīves novadā nekas 
nav mainījies. Bibliotē-
ka ir vienīgā, kur Astra 
Špūle mums sarīko 
satikšanos Ziemassvēt-
kos, Sieviešu dienā, 
Baltā galdauta svētkos. 
Par to viņai esam pateicīgi. Vecās tantes, 
kuras nekur netiek, vismaz atnāk satikties, 
parunāt vai palasīt avīzi, ko pašas nevar 
pasūtīt. Grūti pateikt, kur būs labāk, ja atkal 
būs apvienošanās. Gan jau būs kas labs, bet 
varbūt kaut ko vēl zaudēsim. Mūsu cilvēki 
brauc uz Valmieru, nevis uz Limbažiem.
Daiga Dubra, 
uzņēmēja Vilzēnos: 
– Dzīvoju, strādāju, 
man lielas saskares ar 
pašvaldību nav. Drīzāk 
tā ir slikta, nekā laba. 
Kā uzņēmēja neesmu 
izjutusi pretimnākošu 
attieksmi. Es braucu un 
visu, ko vajag, kārtoju un pērku Valmierā. 
Ar Limbažiem vairs nav kontaktu.

Braslavas
pagasts

  Braslavas pagasta Vilzēnu centrs atstāj 
sakoptu un krāšņu iespaidu. Ne velti Alojas 
novada Tūrisma informācijas centra vadītāja 
Inese Timermane tur reizēm speciāli iegrie-
žas, lai rādītu ekskursantu grupām. Pirms  
10 gadiem, kad mazo pagastiņu (82 km²) ie-
kļāva Alojas novadā, izskatījās krietni pieti-
cīgāk. Tautas nama apkārtne nebija tik glīta, 
vēl nebija izbūvēts bruģa stāvlaukums veco 
koku alejas malā un nebija arī jaukās kafej-
nīcas Strautiņos. Ar košām pašaudzēto puķu 
dobēm un gaišiem toņiem izceļas māja, kur 
atrodas Alojas pirmsskolas izglītības iestādes 
Auseklītis filiāle, arī bibliotēka un pagasta 
pārvalde. Alejai pretējā pusē, kur ar padomis-
kām fasādēm cits citam piespiedušies daudz-
dzīvokļu nami, tik skaisti nav. Un kas tas? 
Ielas norādē lasāms, ka visi arvien vēl var 
cilpot uz Vilzēnu pamatskolu. Tās likvidēša-
na drīz pēc apvienošanās novadā bija viens 
no sāpīgākajiem pliķiem, ko pēc iepriekšējās 
administratīvi teritoriālās reformas saņēma 
pagasta iedzīvotāji. Pārvaldes vadītāja Dace 
Šķepaste tomēr apstiprina, ka ar norādi gal-
venās ielas malā viss kārtībā, jo pagastmājai, 

bibliotēkai un pirmsskolas izglītības iestādei 
joprojām adrese ir Vilzēnu pamatskola. Var-
būt tas ir labi, jo skolai, kas tagad dzīvo atmi-
ņās, joprojām ciematā ir sava vieta. Diemžēl 
Vilzēnu centrā nemana neviena bērna, nevie-
na gājēja. 
  Līdz ar iekļaušanos novadā vairāki biju-
šās pagasta padomes darbinieki 2009. gadā 
zaudēja darbu, bet jo sevišķi cilvēki bija sa-
šutuši, ka viņiem noskauda arī pilntiesīgu pār-
valdes vadītāju. Šo amatu apvienoja ar tādu 
pašu Brīvzemnieku pagastā. Prakse, ka viens 
pārvaldnieks sēž uz diviem krēsliem, tolaik 
vēl nebija ieviesusies. Lēmums iedzīvotājus 
aizvainoja. Pēc tam tādu kārtību likvidēja, 
bet pagāja kāds laiks, un Braslavas pagasta 
pārvaldes vadītājam uzticēja veikt arī Alojas 
pārvaldnieka darbu. Desmitgadē novada ma-
zākajā pagastā mijušies četri pārvaldnieki. 
  Sarunai ar D. Šķepasti pagastmājā pievie-
nojas turpat sastaptās bērnudārza filiāles vadī-
tāja un pārvaldes lietvede Iveta Pēkšēna, arī 
Vilzēnu bibliotēkas vadītāja Gunta Melece, 
tāpat tautas nama vadītāja, Alojas novada 
domes deputāte Aira Lapkovska. Par gaidā-

mo administratīvi teritoriālo reformu pagas-
tā runāts tikai individuāli. D. Šķepaste pie- 
ļauj – iedzīvotāji vēl nav noticējuši, ka atkal 
viss mainīsies. Pati arī šaubās, vai vispār ir 
jēga par to runāt. Vides aizsardzības un re-
ģionālās attīstības ministrijā (VARAM) jaunā 
novadu karte ir tapusi, un Dace netic, ka tā 
atkāpsies no sava plāna. Kā zināms,  VARAM 
Alojas novadu piešuvusi Limbažiem. Sarun-
biedres spriež – pagasta iedzīvotājiem tas ne-
patiks, jo kontakti ar Limbažiem lielai daļai 
pilnīgi pārtrūkuši. Visi visu dara Valmierā, 
jo tas ir ērti. Iedzīvotāji tur apmeklē iestādes, 
poliklīniku, brauc uz slimnīcu, kārto lietas 
bankās un Lauku atbalsta dienestā, pēc tam 
arī ieskrien veikalos, kur lielāka preču izvēle. 
Daudzi Valmierā atraduši darbu, viņiem neva-
jag Limbažus.
  Pirms 10 gadiem D. Šķepaste bija Vilzēnu 
tautas nama vadītāja. Par lielāko zaudējumu 
kopš pirmās reformas viņa uzskata tukšās lau-
ku mājas, bet spriež, ka aizceļošanā uz ārze-
mēm un lielajām pilsētām novadu nevar vai-
not. – Lauki izmirst – tas mums visvairāk sāp. 
Te esam izvēlējušies dzīvot un citur negribam 

Netic steigā ceptai reformai 
  Lielākā pagasta saimniecība Apsītes sek-
mējusi arī kārtību un kopskatu Vilzēnos, jo 
ar ES struktūrfondu atbalstu atjaunojusi un 
izmanto tukšās kolhozu laika būves. Tā arī 
saimniecības vajadzībām atkarojusi daļu 
krūmiem aizaugušās zemes. Lauksaimnie-
ki Dainis Kreišmanis un viņa meita Ieva, 
kura ir novada domes deputāte, ir vietējie, 
viņi vienmēr uzsvēruši sava pagasta nozī-
mību. Aizņemti jaunās ražas novākšanā, 
bet uz brīdi apstādināti ar jautājumiem par 
reformu, viņi teic, ka runas par to, kā būs, 
sajūsmu neraisa. Ieva spriež, ka iedzīvotāji 
nupat tikai sākuši pierast pie Alojas novada 
un apzināties sevi kopībā ar to. Viņai žēl, ja 
atkal visu sajauks un mainīs. Vilzēniete bija 
piedalījusies sanāksmē Limbažos, kad tik-
ties no  VARAM bija atbraucis ministrs Juris 
Pūce. Deputāte spriež, ka atbalstītu pārmai-
ņas, ja būtu nopietns pamatojums, kāpēc tās 
vajadzīgas. Tomēr sanāksmē dzirdētie argu-
menti, ka valstī vajadzīga otra administratīvi 
teritoriālā reforma, nav pārliecinājuši. – Par 
maz, ja saka, ka tai pienācis laiks. Pagaidām 
es saskatu tikai ļoti lielus izdevumus, – viņa 
skaišas un turpmāk negribētu būt kādā citā 
novadā.
  Dainim galvassāpes sagādā sliktie lauku 
ceļi. Abi ar meitu uzsver, ka problēma nav at-
risināta ne novadā, ne visā valstī, un šaubās, 
vai uz ātru roku ceptā gaidāmā pašvaldību 
reforma ko labu tiem dos. – Kā uzņēmējs es 

biju piedāvājis arī savu palīdzību. Mazo ceļu 
remontus laukos taču var risināt vienkāršāk 
un lētāk, nevis tikai par nesamērīgiem līdzek-
ļiem. Ja gaidīsim uz miljoniem, vēl ļoti ilgi 
brauksim pa arvien sliktākiem ceļiem. Man 
tas sāp, bet birokrātija neļauj iesaistīties, – 
ar nožēlu teica Dainis. Ja tomēr pašvaldībās 
pārmaiņas būs, viņš uzskata, ka vajag veidot 
lielus apriņķus un ļoti labi apsvērt, kurš tos 
vadīs, lai amatus nesagrābj nesaimnieciski un 
aprobežoti cilvēki. Jautāts, kura puse Brasla-
vas pagastam reformas kartē būtu labāka, 
viņš teic, ka labāk gribētu būt pie Valmieras, 
jo uzskata, ka nabassaite ar Limbažiem pa-
gastam pārgriezta pirms 10 gadiem.

Bērnudārza 
nama renovācijā 
Alojas novada 
dome ieguldīja 
pusmiljonu eiro, 
bet bibliotekāre 
Gunta Melece 
(no kreisās), 
pagasta 
pārvaldes 
vadītāja Dace 
Šķepaste, 
pirmsskolas 
izglītības 
iestādes 
Auseklītis  
filiāles vadītāja 
Iveta Pēkšēna 
iesēja un 
izaudzēja puķes 
apstādījumiem. 
Kopā ar viņām 
tautas nama 
vadītāja un 
deputāte Aira 
Lapkovska

Lauksaimnieki Ieva un Dainis Kreišmaņi 
negrib, lai ar reformu izjauktu esošo kārtību. 
Ieva novadā ievēlēta par deputāti, Dainis ir 
lielākais saimnieks pagastā 
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Projektu finansē 
Mediju atbalsta fonds 

no Latvijas valsts budžeta
līdzekļiem

Jaunas robežas 
ir ķeksītim, spriež 
lauksaimnieki 
  Daudzi par veiksmīgu uzskata perspektī-
vo bioloģiskās lauksaimniecības uzņēmumu 
SIA Aloja Agro un SIA Ekotri ienākšanu 
pagastā. Ar savu kapitālu, materiālo bāzi un 
strādniekiem (seši pieņemti darbā no Brasla-
vas pagasta) uzņēmumi trīs gados ērti ie-
dzīvojušies Jaunurgās, kad tur neveiksmīgi 
beidzās kokapstrāde. Par vērienu ražas laikā 
liecina ne tikai kravu piegādes, bet arī saulē 
vizuļojošas jaunās graudu kaltes spožie tor-
ņi. Ieguldītās investīcijas runā, ka ienācēji ir 
uz palikšanu. Aloja Agro novadā ir sumināts 
starp lielākajiem nodokļu maksātājiem. – No 
mums ir labums arī Urgas krogam, – smej 
uzņēmuma vadītāji Arvīds Ozols, viņš arī 
Alojas domes deputāts, un Jānis Vārpa 
(Ekotri). Tur gan paši ietur pusdienas, gan 
ved viesus. Atliek vien ierunāties par novadu 
maiņu, lai abu lauksaimnieku sejās smaids 
nodzistu. – Jau pirmā pašvaldību reforma 
bija liela kļūda, jo iznīcināja bijušos rajo-
nu centrus, – spriež J. Vārpa. – Ja Limbažu 
novadu atjaunos rajona robežās, kā plānots, 
tas būs tikai ķeksītim, nevis iedzīvotāju vai 
uzņēmēju vajadzībām. Kas Limbažos vairs 
palicis? Valsts ieņēmumu dienesta nav, slim-
nīcas nav, bankas aizbēgušas, pat Valsts 

policijas nodaļa 
stāv pustukša. 
Savulaik taču iz-
deva lielu naudu 
ēkas būvniecībai! 
Tagad atkal visu 
forsē nepārdomā-
ti un lielā steigā. 
Neredzu, kāds cil-
vēkiem būs iegu-
vums, ja likvidēs 
Alojas novadu. 
Šī reforma vairs 
nevar izlabot iepriekšējās pieļautās kļūdas. 
J. Vārpa uzskata, ka visgrūtāk ir vecajiem, 
vientuļajiem cilvēkiem laukos, kam nav 
prasmes lietot internetu. Viņiem vajadzīgi 
pakalpojumi, sabiedriskais transports utt., 
bet vai būs? Kad pats nedēļu palicis bez in-
terneta, uzreiz sākušās problēmas.
  Arī A. Ozols ir dusmīgs. Viņš piedalījies 
sarunā ar ministru J. Pūci un uzskata, ka 
 VARAM pārstāvji atbraukuši nesagatavo-
jušies, lietojuši nepareizus skaitļus un nav 
spējuši pārliecinoši atbildēt uz jautāto. – Cil-
vēki beidzot ir apraduši ar saviem novadiem. 
Viņi vismaz zina, ar kādu papīru pie kā un 

kur jāiet. Tagad atkal viss mainīsies. Kāda 
tam jēga? – A. Ozols piktojas. Viņš domā, 
ka steigai to darīt ir politiski savtīgi mērķi. 
Abi vadītāji sūrojas par izdevumiem, kad 
vajadzēs mainīt jaunās adreses, vizītkartes, 
dokumentu blankas, Zemesgrāmatas u.tml. 
  Aloja Agro pagalmā pretī nāk Raimonds 
Jērcītis. To, ka grib mainīt novadu robežas, 
viņš dzirdējis. Strādnieks rausta plecus. Vi-
ņam esot viena alga – pievienos Limbažiem 
vai Alojai. Tomēr vislabāk, ja nekas nemai-
nītos. Raimonds domā, ka parasts mirstīgais 
no tādām reformām lielākoties nokļūstot 
zaudētājos, nevis ieguvējos.

braukt. Mūsuprāt, lauki ir Latvijas sirds, – vi-
ņa saka. Un vai tiešām tie izmirst? 
  Pārvaldniece spriež, ka pamatskolas lik-
vidēšana nav īsti objektīvs pārmetums no-
vada domei. Kad to slēdza, tur mācījās tikai  
47 skolēni un bērnu skaits ruka. Reiz pat nav 
bijis, kam rīkot bērnu eglīti. Sarunbiedres at-
ceras, ka dažus gadus pagastā tiešām iestājies 
panīkums. Iedzīvotāji ierāvušies savās sētās 
kā gliemeži čaulās. Sevišķi depresija saistī-
jās ar piena krīzēm, jo daudzi iztiku pelna ar 
piena ražošanu. Tomēr spirgtākas vēsmas ir. 
Vairs nav tik slikti, kā bija. Daudzdzīvokļu 
mājās Vilzēnos tagad nav tukšu dzīvokļu. Ne-
sen vecā namā ievākusies jauna ģimene. Jau-
nieši strādā Valmierā, grib izremontēt māju un 
dzīvot tīrā, mierīgā lauku vidē. Daži atgriežas 
no ārzemēm, citi no lielajām pilsētām un sāk 
dzimt arī mazuļi. Visticamāk, viņiem būs se-
kotāji. D. Šķepaste domā, ka, Alojas novadā 
esot, ieguvumu bijis vairāk nekā zaudējumu. 
Reformas burkānu nauda tika kristīgi sadalīta 
Vilzēniem un Braslavai. Daļa iegūla Brasla-
vas parkā estrādes, tējas namiņa atjaunošanā, 
otra – Vilzēnu sporta laukuma izbūvei, tau-
tas nama zāles logiem, pamatu siltināšanai 
un jumtam. Novads Vilzēnos pielika punktu 
arī epopejai ar dzeramo ūdeni un kanalizā-
ciju, kas ilgus gadus iedzīvotājiem sagādāja 
ne mazums kreņķu, sakārtoja arī Nākotnes 
ielu. Tomēr lielākais ieguldījums – aptuveni 
pusmiljons eiro – tika vietējam pašvaldības 
projektam: pirmsskolas izglītības iestādes 
Auseklītis filiāles renovācijai. I. Pēkšēna uz-
skata, ka tas deva pozitīvo grūdienu Vilzē-
niem. Tā kā Auseklīša nams Alojā kļuva par 
šauru, dome izlēma mazuļus no Alojas vest 
uz Vilzēniem, kur dārziņā bijušās skolas ēkā 
bija daudz vietas. Sākumā vecākiem bija grūti 
pieņemt tādu modeli. Vēlāk, pēc lielā remon-
ta, Vilzēni iepatikās, jo telpas ir skaistas, pla-
šas, rotaļu un sporta laukumi lieliski un bērni 
jūtas komfortabli. Transporta jautājums arī 
labi atrisināts. Kad atved mazuļus, ar to pašu 
autobusu uz skolu Alojā dodas pagasta bērni. 
Skatīt tādu modeli vesti cilvēki no ministri-
jām un citiem novadiem. Līdz šim dārziņā 
trīs vecuma grupās bija 60 audzēkņu. – Drīz 
atvērs arī ceturto grupiņu, jo pievienosies  
20 audzēkņu no Puikules, – stāsta Iveta. 
  Runājam par valsts un pašvaldības pa-
kalpojumu pieejamību. Alojā atvērto klientu 
apkalpošanas centru pagasta ļaudis nav ie-
cienījuši. Viņiem nav ērti speciāli braukt turp 

kārtot savus dokumentus, tāpēc ar norēķiniem 
un citām lietām sirmgalvji lielākoties nāk uz 
bibliotēku pie Guntas. Viņa cenšas palīdzēt 
katram, bet teic, ka vienkārši nav. G. Melece 
stāsta: – Bankas maina kodu kartes un piešķir 
kalkulatorus. Katrai ir sava un pietiekami 
sarežģīta to lietošanas sistēma. Pensionāri 
nespēj orientēties, bet arī man tik raiti neiet. 
Tāpat viņa palīdz saņemt informāciju, ko cil-
vēkiem vajag no portāla www.latvija.lv. Arī 
tam ir sarežģīta piekļuve. Un Braslavā to pašu 
dara bibliotekāre Astra Špūle. Dace uzsver, 
ka abas palīdz brīvprātīgi, tas neietilpst viņu 
tiešajos darba pienākumos. G. Melece sūro-
jas, ka skolēnus gan viņa vakaros gaida velti, 
tāpēc tagad vairāk sadarbojas ar pirmsskolē-
niem. Kā visur, pieaugušo lasītāju šai desmit-
gadē bibliotēkā kļuvis mazāk. 
  Vilzēnu tautas namu novads saņēma jau 
izremontētu, bet nu tam būtu vajadzīgs ne-
liels kosmētiskais remonts. Kultūras iestādē 
darbojas septiņi pašdarbības kolektīvi, kuri 
kuplina arī novada pasākumus. A. Lapkov-
ska stāsta, ka grūtības ir ar bērnu kolektīviem, 
jo, mācoties Alojā, viņi tur arī dzied un dejo. 
Patlaban nav skaidrs, kas būs ar populārajiem 
muciņbungotājiem. Apmācītie bērni izauguši 
un viņiem trūkst aizstājēju. – Pat ja uz tautas 
namu nāktu vien pārdesmit cilvēku, viņiem te 
jāsaņem kvalitatīvs piedāvājums. To mēs cen-
šamies nodrošināt. Vasarā izmantojam estrādi 
Braslavas parkā, tur gadā rīkojam vismaz trīs 
zaļumballes un tradicionālos Līgo svētkus, – 
stāsta kultūras darbiniece. Un Dace uzsver, ka 
pagastam vēl ir tas, kā citiem sen nav. Viņa 
nosauc Urgas pansionātu, doktorātu ar dakte-
ri Zigurdu Ozoliņu, arī pastu, lai gan vietējā 
pastniece Guna Meldere tautas namā klien-
tus rītos apkalpo tikai vienu stundu, pēc tam 
brauc uz nodaļu Alojā. Pārvaldniece atsaucas 
uz zemniekiem un uzņēmējiem, kuri dod dar-
bu, maksā nodokļus, sakopj vidi, nodrošina 
iedzīvotājus ar dienišķām precēm, maltītēm, 
degvielu un sirdī ir pagasta patrioti. Kā būs 
pēc jaunās reformas, to nevar zināt. Viņai arī 
grūti izšķirties, kā būtu labāk. Dace neslēpj, 
ka slikti pagastā ir ar ceļiem. To kvalitāti nav 
izdevies uzlabot, bet naudas pietiek tikai uz-
turēšanai. Pat pārbūvēto valsts nozīmes ceļu 
uz Braslavu joprojām nevar uzskatīt par labu. 
Novadā īstenotajā ceļu posmu sakārtošanas 
projektā, kur iegulst Eiropas Savienības (ES) 
finansējums, Braslavā atjaunots viens aptuve-
ni 300 m garš ceļa posms uz Ķirķiem. 

Braslavā gan atbalsta, gan 
kritizē iecerētās pārmaiņas
  Bibliotēka ir vie-
nīgā publiskā vieta 
Braslavā, kur tās 
vadītājas Astras 
Špūles pulcināti, 
var satikties vietējie 
iedzīvotāji. Reizēm, 
kad jāizrunā kāda 
svarīga lieta, viņus 
kopā aicina pārvald-
niece. Bibliotekāre 
priecājas, ka pērn D. Šķepaste vecajai mājai 
nodrošināja remontu. Tagad tās bibliotēkas 
galam sakārtota lietus notece, ieklāts arī bru-
ģis, salabota krāsns. Astra priecājas, ka, tau-
pības režīmos dzīvojot, Alojas novads biblio-
tēku saglabājis. Vietējie cilvēki nāk pārlasīt 
laikrakstus, žurnālus, seko jaunumiem inter-
netā. Viņasprāt, gadam piešķirtie 1000 eiro 
grāmatu un 450 eiro periodikas iegādei mazai 
bibliotēkai ir pietiekami. Ja Astrai par refor-
mu būtu teikšana, viņa gribētu būt pie Limba-
žiem, jo uzskata, ka tur ir lieliska bibliotēka 
un ļoti laba metodiķe, ar kuru izveidojusies 
sadarbība. – Viņa mūs ved pieredzes apmai-
ņā un arvien nodrošina ar jaunu informāciju. 
Vienmēr var kaut ko labu no citiem mācīties. 
Kad aizbraucam uz vidzemnieku saietiem, at-
klājas, ka visur tā nedara, – viņa saka. Astrai 
patīk arī Alojas novadā ieviestā kārtība reizi 
mēnesī satikties kādā no vietējām bibliotē-
kām. Gribētu, lai tā saglabājas. 
  Lauksaimniecī-
bas kooperatīvās sa-
biedrības Braslava 
vadītāja Anita Gūt-
mane neslēpj, ka 
piena ražotāju skaits 
pēdējos gados pa-
gastā stipri sarucis. 
Daļa novecojuši, 
aizgājuši aizsaulē, 
citi atraduši, kam 
nodot pienu un pametuši kooperatīvu. Tajā 
vairs iekļaujas tikai 12 biedru, lai gan kād-
reiz bija vairāk nekā 30. No visiem aptau-
jātajiem Anita vienīgā nešaubās, ka pašval-
dību reformai jābūt, jo cilvēku laukos kļūst 
maz. Tikpat strikti viņa uzskata, ka jāapvie-
nojas Limbažu novadā, kur cits citu pazīst. 
Viņasprāt, Braslavas pagasts Alojas novadā 
neko labu nav ieguvis. Drīzāk zaudējis. Tik 
kategorisku spriedumu braslaviete pamato ar 
stāstu par oficiāli nereģistrētā vietējā piena 
klubiņa izjukšanu. Dalībnieces regulāri tikās 

Vilzēnu tautas namā. Reiz kāda ganāmpulka 
īpašniece atnākusi netīriem, mēslos sabris-
tiem apaviem. Izcēlies strīds un piena ražo-
tāju saietiem telpas atteiktas. Izjukusi arī ne-
valstiskā organizācija Vilzene. A. Gūtmane 
pārmet novada vadībai, ka pagastos nav ap-
spriests ES finansēto ceļu remonta projekts. 
Vienīgā sapulce rīkota Alojā, mājaslapā tā 
izziņota pēdējā brīdī. Lauksaimniecei arī ne-
patīk, ka iedzīvotāju sanāksmes rīko tikai va-
karos, kad piensaimnieki tās nevar apmeklēt. 
Auseklī lasījusi – Limbažu novada pagastos 
sanāksmes notikušas dienā. – Limbažos es 
jutos kā savējā. Agrāk rajona padomē, kur 
vajadzēja, tur gāju un vienmēr saņēmu at-
bildes. Konsultējos arī par projektiem, bet 
Alojas domei nav saiknes ar iedzīvotājiem. 
Sadarbības ar pašvaldību zemniekiem nav 
bijis, – braslaviete noskalda. Viņa domā, ka 
mazie pagasti Limbažu novadā nebūs apda-
līti. 
  Bijušais pagast-
vecis un domes de-
putāts Broņislavs 
Lapkovskis arvien 
ir pagastā cienīts 
kā izdarīgs cilvēks, 
kurš dzīvo pretī 
Braslavas parkam 
un ar sirdi un dvē-
seli tam pieķēries. 
Broņislavs bijis klāt 
Alojas novada veidošanas un arī vadīšanas 
procesā, bet uz gaidāmajām pārmaiņām paš-
valdībās skatās nosodoši. Viņaprāt, visām 
institūcijām vajadzēja domāt, kā dabūt cilvē-
kus no ārzemēm mājās. Nesen bijis Mazsa-
lacā, kur vakarā manījis tikai pāris dzērāju. 
Pilsēta bijusi tukša kā izslaucīta, bet valsts 
noturībai vajadzīgi cilvēki arī laukos. – Kas 
te dzīvos – zaķi un stirnas? – pārmet sarun-
biedrs. Viņš stāsta, kā brīvvalsts laikā Kārlis 
Ulmanis licis izsniegt zemniekiem kredītus 
saimniecību apbūvei. – Šī reforma būs ne-
pārdomāta. No steigas nav jēgas. Man šķiet, 
ka Juris Pūce vairāk par to cīnās, lai iegūtu 
popularitāti. Tagad valstī viss veidojas tikai 
ap astoņiem lielajiem centriem. Cilvēki tie-
cas uz tiem, jo tur viss ir pie rokas. Valsts ies-
tāžu Limbažos nav. Vai tā nav kļūda? – viņš 
pukojas, turklāt šaubās, vai Limbažu novads 
gribēs ar Alojas novadu apvienoties, jo nekā 
iekārojama tam piedāvājumā nav.

Sagatavoja Gunita OZOLIŅA

Pasaule noveco, pansionātu 
vajadzēs 
  SIA Aprūpes 
nams «Urga» ir lie-
lākā iestāde pagas-
tā, kas pastāv kopš 
1950. gada. Vecie 
ļaudis tur vada mūža 
nogali, protams, do-
das arī mūžībā. Tas 
ietekmē iedzīvotāju 
bilanci pagastā, kas 
ilgus gadus ir nega-
tīva. Šo iestādi Alojas novads labi izremon-
tētu un sakārtotu ieguva no Limbažu rajona 
padomes. 
  – Pasaule kļūst vecāka. Cilvēki tagad dzī-
vo garāku mūžu un viņiem vajag profesionālu 
aprūpi. Tas nozīmē, ka pansionāts būs vaja-
dzīgs neatkarīgi no tā, kur un kam pievienos 
Alojas novadu, – pārliecinoši saka Sandra 
Fiļipova, aprūpes nama Urga direktore. Jop-
rojām pansionāts ir ne tikai veco, nespējīgo 
ļaužu dzīvesvieta, bet arī labs darba devējs 
vietējiem iedzīvotājiem. 66 sirmgalvjus tajā 

aprūpē 32 darbinieki. Vaicāta, kas 10 gados 
mainījies, direktore salīdzina: – Tolaik bija 
būtiski dabūt klientus, bet tagad, tuvinieku 
pieteikti, viņi stāv rindā un gaida, lai dabūtu 
vietu. Varam paņemt tikai tik, cik ļauj telpas. 
Viss pansionāta nams ir pilns. 
  Pašvaldības kapitālsabiedrība kādus ga-
dus bija domes paspārnē, līdz saimnieciskajā 
darbībā ieguva pilnīgu patstāvību. S. Fiļipo-
va neslēpj – likās satraucoši izdzīvot tikai 
ar saviem finanšu resursiem, bet iemācījās 
un pierada. Tagad pansionātā arī darbinieki 
jūtas stabili, jo pakalpojums ir pieprasīts. 
Direktore spriež, ka reforma nav pasau-
les gals un, ja ieplānota, tad notiks. Dzīves 
pieredze viņai mācījusi – ja nespēj kaut ko 
mainīt, maini savu attieksmi. Tas palīdzot. 
Viņasprāt, nevajag vaimanāt, jo no reformas 
noteikti būs arī ieguvumi. Sandra labprāt ietu 
zem viena jumta ar Limbažu novadu, bet arī 
nesērotu, ja Braslavas pagasts nākotnē būtu 
pie Valmieras. Vairāk viņu uztrauc, ka nav 
kas strādā.

Uzņēmumu Ekotri un Aloja Agro vadītāji, lauksaimnieki Jānis Vārpa  
(no kreisās) un  Arvīds Ozols, kurš ir arī domes deputāts, smej, ka Alojas 
novadā un sevišķi Urgā ir laba dzīve, jo tuvumā ir arī krogs


